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Protokół NR 10/2024  

z  

obrad Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna  

dnia 22.03.2024  

  

22 marca 2024 w sali nr 205 Urzędu Miejskiego w Cieszynie od godziny 15
30

 do 

godziny 18
00

 odbyły się obrady Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna, w których wzięło 

udział 12 członków.  

 

 

    

Porządek posiedzenia:   

  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji. 

4. Sprawy mieszkańców. 

5. Projekty do budżetu obywatelskiego. 

6. Ślubowanie radnego. 

7. Podsumowanie konferencji. 

8. Przedstawienie informacji o powiatowym konkursie o zdrowiu. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie zmian w komisjach. 

10. Interpelacje i wnioski Radnych. 

11. Oświadczenia i sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

 

Obecni:  

1. Cholewa Bartosz 

2. Judyta Greniuch 

3. Klaudia Gronowska 

4. Paulina Jagiełło 

5. Norbert Janik 

6. Patryk Lipa 

7. Jan Łagowski 

8. Matylda Markiewicz 

9. Laura Skark 
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10. Wojciech Spandel 

11. Jacek Spyrka 

12. Kamil Targosz 

13. Natalia Troszok 

14. Dominik Woltman 

15. Nikola Worek  

  

 

Ilekroć w tym protokole jest mowa o Radzie należy przez to rozumieć Młodzieżową Radę 

Miejską Cieszyna. 

 

 

  

Ad 1.   

   

Zgodnie z zapisem § 25 ust. 1 Statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna, przyjętego 

uchwałą nr XLIX/595/23 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 stycznia 2023 roku, posiedzenie  

Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna zwołał Przewodniczący Młodzieżowej Rady 

Miejskiej Cieszyna.   

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna – Wojciech  

Spandel, przywitał wszystkich obecnych. Po sprawdzeniu kworum stwierdził, że obrady są 

prawomocne. Lista obecnych gości stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

Ad 2.   

   

K. Targosz złożył wniosek formalny o zmianę porządku obrad w celu dodania punktu 3. 

Odwołanie członka Rady na skutek zrzeczenia się mandatu radnego oraz punktu 5. Rozmowa 

z członkami Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego, a także dodatnie do punktu 9. 

podpunkt a) w sprawie komisji informacyjnej oraz b) w sprawie komisji ds. szkolnictwa. 

 

Głosowano wniosek w sprawie:  

Zmiany porządku obrad, w celu dodania punktu 3. Odwołanie członka Rady na 

skutek zrzeczenia się mandatu radnego, punktu 5. Rozmowa z członkami Gminnej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego oraz dodatnia do punktu 9. podpunkt a) w 

sprawie komisji informacyjnej oraz b) w sprawie komisji ds. szkolnictwa, a także 

przeniesienia punktu 3. Przyjęcie protokołu z IX sesji na punkt po punkcie 11. 

Oświadczenia i sprawy różne. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 2, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Bartosz Cholewa, Judyta Greniuch, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert 

Janik, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Wojciech Spandel, Jacek Spyrka, Kamil Targosz, 

Dominik Woltman, Nikola Worek 

WSTRZYMUJE SIĘ (2) 

Matylda Markiewicz, Laura Skark 

NIEOBECNI (1) 

Natalia Troszok 

 

 

Nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Odwołanie członka Rady na skutek zrzeczenia się mandatu radnego 

4. Ślubowanie radnego. 

5. Rozmowa z członkami Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

6. Sprawy mieszkańców. 

7. Projekty do budżetu obywatelskiego. 

8. Podsumowanie konferencji. 

9. Przedstawienie informacji o powiatowym konkursie o zdrowiu. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie zmian w komisjach. 

a) w sprawie komisji informacyjnej 

b) w sprawie komisji ds. szkolnictwa 

11. Interpelacje i wnioski Radnych. 

12. Oświadczenia i sprawy różne. 

13. Przyjęcie protokołu z IX sesji. 

14. Zamknięcie sesji 

 

Ad 3.   

   

 Przewodniczący przedstawił Radzie Uchwałę nr IX/21/24 dotyczącą odwołania 

członka Młodzieżowej Rady Miejskiej. 

 

Głosowano wniosek w sprawie:  

Odwołania członka Rady 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Bartosz Cholewa, Judyta Greniuch, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert 

Janik, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Matylda Markiewicz, Laura Skark, Wojciech 

Spandel, Jacek Spyrka, Kamil Targosz, Dominik Woltman, Nikola Worek 
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 NIEOBECNI (1) 

 Natalia Troszok 

 

Ad 4. 

  

D. Woltman złożył ślubowanie.  

 

Ad 5. 

 

 W. Spandel poprosił Gminną Radę Działalności Pożytku Publicznego o przybliżenie 

działań, w jakich owa rada mogłaby współpracować z Radą Młodzieżową. 

 

 Przewodniczący Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego – pan 

M. Andruszkiewicz wyjaśnił Radzie, iż wyżej wymieniony organ zajmuje się przede 

wszystkim opiniowanie i konsultowanie działalności organizacji pozarządowych działających 

na terenie Cieszyna. Została zaproponowana współpraca w kontekście szeroko pojętego 

wolontariatu, w związku z faktem, iż wiele organizacji pozarządowych często korzysta z tego 

typu pomocy oraz w formie konsultacji, tak aby owe organizacje mogły właściwie trafić do 

młodzieży i do szkół. Wspomniał także o podobnych działaniach, jakie miały miejsce w 

przeszłych latach. Poruszona została także kwestia przygotowania młodzieży do pracy z lub 

dla organizacji pozarządowych, pokazania, iż może to być alternatywa dla pracy w biznesie, 

rządzie. Młodzieżowa Rada mogłaby także brać czynny udział w organizacji różnorakich 

wydarzeń np. “Przekładańca”. Zaproponował także powołania zespołu, który wypracowałyby 

model współpracy pomiędzy oboma radami. 

 

Pani I. Fluder-Kudzia (zastępczyni przewodniczącego Gminnej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego) dodała, iż Rada byłaby istotnym głosem dla Gminnej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego w celu określenia potrzeb młodzieży i nawiązania 

współpracy właśnie z tą grupą wiekową.  

 

Pan M. Andruszkiewicz wspomniał, iż rozpromowanie wśród młodzieży działalności 

organizacji pozarządowych jest okazją dla młodych osób do zrobienia pierwszych kroków w 

swojej ścieżce zawodowej. 

 

D. Woltman zapytał czy Gminna Rada Działalności Pożytku Publicznego w 

Cieszynie współpracuje z podobnym organem z terenu Zaolzia, na co uzyskał odpowiedź 

przeczącą z uwagi na brak istnienia takowego organu. 

 

K. Targosz zauważył, iż fakt, że “Przekładaniec” w tym roku ma mieć charakter 

transgraniczny jest dobrą okazją dla Rady na nawiązanie kontaktu z młodzieżą z Czeskiego 

Cieszyna. Zgodził się z tym pan M. Andruszkiewicz i w związku z tym ponownie podkreślił 

istotność powstania zespołu łączącego obie rady.  
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W. Spandel zapytał czy w związku z powyższym podczas “Przekładańca” znalazłby 

się czas na blok przeznaczony Radzie, tak aby mogła ona zaprezentować swoją działalność 

m.in. młodzieży z Zaolzia oraz wysłuchać ich działalności.  

 

Pan M. Andruszkiewicz poinformował Radę, iż w celu stworzenia zespołu pracy nad 

“Przekładańcem” chętni członkowie Rady mogliby dołączyć do już pracujących nad 

projektem członków Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego. W odpowiedzi Rada 

zdecydowała, iż powstanie takiego zespołu omówią w jedenastym punkcie porządku obrad.  

 

Pan M. Andruszkiewicz zaproponował, iż poza zespołem pracującym nad 

przekładańcem mogły powstać zespół, który zajmowałby się ogólnie współpracą z Gminną 

Radą Działalności Pożytku Publicznego.  

 

J. Greniuch zaproponowała, że takowy zespół mógłby składać się z osób początkowo 

pracujących nad “Przekładańcem”. W konsekwencji zamiast powołania dwóch oddzielnych 

jednostek, powołana zostałaby jedna.  

 

Pan M. Andruszkiewicz sprostował jednak, że wyżej wymieniona impreza jest jedynie 

“pod opieką” Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego, nie jest organizowana przez 

ową radę. Przekłada się to na fakt, iż współpraca obu rad w kontekście Przekładańca nie 

przekłada się na ogólne porozumienie między radami. 

 

Przewodniczący w związku z powyższym sprostował radzie, iż powinny powstać dwa 

organy - zespół do pracy nad Przekładańcem oraz komisja ds. współpracy z Gminną Radą 

Działalności Pożytku Publicznego. 

 

J. Łagowski zanegował tworzenie osobnej komisji ds. współpracy z Gminną Radą 

Działalności Pożytku Publicznego z uwagi na problemy, jakich Rada już wcześniej 

doświadczyła w związku z niewystarczającą ilością osób w komisjach.  

 

Przewodniczący zgadzając się z radnym zaproponował wytypowanie takowych osób 

podczas jedenastego punktu porządku obrad. 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący poinformował Radę, iż w sprawie przejścia dla pieszych na 

ul. Bielskiej nie zaszła żadna zmiana. Natomiast jeżeli chodzi o darmową komunikację 

miejską dla młodzieży na czas wakacji, w rozmowie z zarządem ZGK padły trzy propozycje: 

darmowa komunikacja na dwa miesiące wakacji dla osób, które już dziesięciokrotnie 

wykupiły bilet miesięczny, bilet w obniżonej cenie, całkowicie darmowa komunikacja 

miejska na okres dwóch miesięcy. 

 

 K. Targosz rozpoczął dyskusję w temacie niewystarczających środków, jakie miasto 

Cieszyn przeznacza na miejskie kluby sportowe. Zaproponował skierowanie zapytania, czy 

istnieje możliwość zwiększenia tego budżetu.  
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W. Spandel stwierdził, iż Rada może się podjąć tego tematu, jednak zauważył także, 

iż sprawy takiego kalibru powinny być kierowane do władz wyższej instancji.  

Głosowano w sprawie:  

Powierzenie komisji ds. Kultury i Sportu tematu budżetu klubów sportowych oraz 

podjęcie uchwały w tej kwestii. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Bartosz Cholewa, Judyta Greniuch, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert 

Janik, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Matylda Markiewicz, Laura Skark, Wojciech 

Spandel, Jacek Spyrka, Kamil Targosz, Dominik Woltman, Nikola Worek 

 NIEOBECNI (1) 

 Natalia Troszok 

 

J. Greniuch zapytała radnych czy z ramienia szkoły, do której radni uczęszczają 

została im przekazana wiadomość drogą elektroniczną dot. wolontariatu dla młodych osób. 

Większość radnych przyznała, iż takowej wiadomości nie otrzymała.  

W. Spandel zaproponował napisanie wniosku formalnego - to spowodowałoby 

powinność dyrektorów do wysyłania wiadomości od Rady do uczniów.  

B. Cholewa przypomniał Radzie o omawianych na poprzedniej sesji problemach ze 

strefą ruchu na ul. Zamkowej. 

Przewodniczący oświadczył, iż w celu zwiększenia bezpieczeństwa w tej strefie 

zostanie przeprowadzona większa kampania promocyjna.  

 

Radna Nikola Worek opuściła obrady. 

 

 

 
  
Ad. 7. 

 

K. Targosz przypomniał radzie tym, iż w planie pracy Rady zawarty jest punkt o 

wniesieniu wniosku do budżetu obywatelskiego, a jako i Rada powinna wyjść z jakąś 

propozycją w tej kwestii.  

 

W. Spandel zaproponował stworzenie miejsca dla młodzieży w Cieszynie, jednak w 

związku z osobistymi niepowodzeniami w tej kwestii w poprzednich latach wysunął 

obawę, iż i tym razem taka propozycja mogłaby zostać odrzucona. Jednak, jako że 

Młodzieżowe Rady w innych miasta prowadzą podobne ośrodki, warto byłoby od nich 
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zasięgnąć wiedzy w tej kwestii. Wspomniał także, że Biblioteka Miejska jest otwarta na 

współpracę z Radą nawet w kwestii udostępnienia pomieszczenia.  

 

J. Łagowski, jako że jest w stałym kontakcie z Biblioteką poinformował radę, iż 

organizuje ona konkurs na projekt w celu zagospodarowania przestrzeni w lokalu. W ten 

sposób Rada mogłaby stworzyć dogodną przestrzeń dla młodzieży.  

 

J. Łagowski zaproponował jako projekt do Budżetu Obywatelskiego stworzenie parku 

do kalisteniki, który byłby projektem dostępnym dla wszystkich oraz niewyjątkowo 

kosztownym. 

 

W. Spandel zaproponował omówienie tych spraw z w jedenastym punkcie porządku 

obrad.  

 

K. Targosz jako projekt zaproponował także zagospodarowanie nieużywanych 

obecnie przestrzeni miejskich np. amfiteatr 

 

J. Greniuch zaproponowała stworzenie miejsca dla młodzieży w lasku miejskim (al. 

Jana Łyska) 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie:  

Podjęcia zgłoszenia projektu do Budżetu Obywatelskiego. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Bartosz Cholewa, Judyta Greniuch, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert 

Janik, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Matylda Markiewicz, Laura Skark, Wojciech 

Spandel, Jacek Spyrka, Kamil Targosz, Dominik Woltman, Nikola Worek 

 NIEOBECNI (1) 

 Natalia Troszok 

 

Głosowano wniosek w sprawie:  

Parku do Kalisteniki jako projektu do Budżetu Obywatelskiego.  

Wyniki głosowania:  

ZA: 6, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJE SIĘ: 4, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (6)  

Judyta Greniuch, Paulina Jagiełło, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Kamil Targosz, 

Dominik Woltman 

PRZECIW (3) 

Bartosz Cholewa, Matylda Markiewicz, Laura Skark 

WSTRZYMUJE SIĘ (4) 

Klaudia Gronowska, Norbert Janik, Wojciech Spandel, Jacek Spyrka 
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NIEOBECNI (2) 

    Patryk Lipa, Nikola Worek 

 

 

17
10  

- Radne Laura Skark i Klaudia Gronowska opuszczają obrady 

 

 

Przerwa w obradach 17
10

-17
20

  

 

 

Ad 8. 

 

 K. Targosz poinformował o ankiecie oraz jej wynikach, jaką komisja informacyjna 

przeprowadziła po konferencji. 

 

 J. Greniuch oraz W. Spandel jeszcze raz pogratulowali radzie pracy i wysiłku jaki 

został przez nią włożony w konferencję. 

 

Ad 9. 

 

 W związku z nieobecnością radnego mającego istotny głos w tym punkcie punkt 

został przełożony na następną sesję. 

 

Ad 10.   

 

Głosowano w sprawie:  

Zmiany składu Komisji ds. Szkolnictwa. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne:  

ZA (11)  

Bartosz Cholewa, Judyta Greniuch, Paulina Jagiełło, Norbert Janik, Patryk Lipa, Jan 

Łagowski, Matylda Markiewicz, Wojciech Spandel, Jacek Spyrka, Kamil Targosz, 

Dominik Woltman 

 NIEOBECNI (4) 

 Klaudia Gronowska, Laura Skark, Natalia Troszok, Nikola Worek 

 

Uchwała IX/22/2024 
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Głosowano w sprawie:  

Zmiany składu Komisji Informacyjnej 

Wyniki imienne:  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne:  

ZA (11)  

Bartosz Cholewa, Judyta Greniuch, Paulina Jagiełło, Norbert Janik, Patryk Lipa, Jan 

Łagowski, Matylda Markiewicz, Wojciech Spandel, Jacek Spyrka, Kamil Targosz, 

Dominik Woltman 

 NIEOBECNI (4) 

 Klaudia Gronowska, Laura Skark, Natalia Troszok, Nikola Worek 

 

Uchwała IX/23/2024 

 

 

Ad. 11 

 

Żaden z radnych nie wniósł wniosku bądź interpelacji.   

 

Ad. 12 

 

 M. Markiewicz poinformowała o spotkaniu komisji ds. współpracy z Fundacją 

Zielone Pojęcie, w związku z projektem jaki owa fundacja chce przeprowadzić. Zaznaczyła 

także chęć owej fundacji do współpracy z Radą na zasadzie promocji tego projektu. 

 

Przewodniczący zaproponował pozostawienie tego działania dla komisji ds. zdrowia 

psychicznego (w konsultacji z pozostałymi członkami rady), na co inni pozostali obecni 

przystali. 

 

J. Łagowski przedstawił radzie informacje o konkursie, jaki organizuje Biblioteka 

Miejska oraz poinformował radę, iż wraz z W. Spandel mogą być osobami zgłaszającą grant. 

    

  W. Spandel zapewnił radę o zaaranżowaniu spotkania z władzami miasta w sprawie 

zagospodarowania pustostanów na terenie Cieszyna. 

 

B. Cholewa oraz D. Woltman zgłosili swoją kandydaturę do grupy współpracy z 

Gminną Radą Działalności Pożytku Publicznego. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący stwierdził, iż po wniesieniu przez radną M. Markiewicz poprawek do 

protokołu z VIII sesji Rady z 16 lutego 2024 protokół został przyjęty. 

 

 



10   

   

Ad. 14 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad i niewnoszenia dalszych spraw przewodniczący 

Młodzieżowej Rady Miejskiej – Wojciech Spandel zakończył posiedzenie. 

 

 

Protokołowała  

  

…………………………………  

  

  

Przewodniczący  

  

…………………………………  


